
Fifth Sunday of Pentecost       
Mt 10: 1-7 | Phil 3: 7-14

Dear Brothers and Sisters, 

I have recently returned to Sydney after attending the Maronite 
Synod of Bishops in Lebanon and the World Meeting of Families in 
Rome. I thank you for your prayers and wishes during my trip. 
Both gatherings were filled with the Lordʼs graces and I now look 
forward to participating in the upcoming Second Assembly of the 
Plenary Council of Australia. 

On the 5th Sunday of the Season of Pentecost, we reflect on the 
Gospel of Jesus calling His Apostles. The mission that Jesus gives 
to His disciples is to proclaim that “the kingdom of heaven is 
near” (Mt 10:7). He does not tell them to leave with their hands 
full, encumbered with baggage. He even warns them that the 
journey will not be without danger, or without persecution (Mt 10: 
26-33). It will not be an easy mission. Jesus does not even 
guarantee success, but assures them that victory is certain, that 
they are precious in His eyes (Is 43:4). He only tells them not to be 
afraid and to go to the lost sheep of the house of Israel (Mt 10:7).

Jesus sends His disciples as Jacob sent his sons to Egypt. They 
had nothing for the journey except this instruction from their 
father: “do what he tells you” (Gn 41:55). Mary said the same thing 
to the servants at Cana (Jn 2:5). We know the rest. Jesus sends 
out His disciples with the assurance that they will return, like the 
sons of Jacob, with their hands full. Such is the goodness of our 
Lord! 

Similarly, the Lord calls us and sends us on our journey. Our first 
mission today is to recognize that we have been chosen because 
we are precious in the eyes of God even if we often do not value 
ourselves in the same way. We must appreciate and recognise our 
dignity that this call confirms. Let us take up the challenge of 
showing the beauty of God to all those we encounter and 
accepting His call to renew His Church. 

Second General Assembly of the Fifth Plenary Council of 
Australia
Another journey of renewal for our Catholic Church in Australia 
has been the four-year journey of the Fifth Plenary Council of 
Australia. This Plenary Council will reach the second – and final – 
assembly starting on Sunday 3 July 2022. At the assembly, the 
277 Council Members will consider the motions that have 
emerged from that national journey, with the goal of renewing 
the life and mission of the Church in Australia.

The key document that will guide the work of the second 
assembly is the Framework for Motions, which was published. It 
contains about 30 motions that all Council Members will discern 
and vote on. The outcome of the votes will be announced during 
the assembly.

We entrust this assembly to the Holy Spirit of Pentecost asking 
Him to give us ears to listen humbly to each other and a 
discerning heart to hear what He is saying. May the fruits of the 
Plenary lead our Church into a hope-filled future, that we may 
live the joy of the Gospel. 
 
 

+ Antoine-Charbel Tarabay 
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UPCOMING EVENTS

!

The Eucharist 
unfolds in two great parts 
which together form one, 

single act of worship. The Liturgy 
of the Word involves proclaiming 

and listening to the Word of God. The 
Liturgy of the Eucharist includes the 
presentation of the bread and wine, 

the prayer or the anaphora 
containing the words of 

consecration, & communion

ANSWER

How is the 
celebration of 

the Holy 
Eucharist 

carried out

QUESTION

The Servants word

Dear brothers and sisters,

We have reached the fifth week of Pentecost in our Maronite 
Church this week. This Sundayʼs Gospel speaks about the 
authority given to the 12 Disciples to continue the work of 
Christ within the world: to proclaim that the kingdom of 
heaven is at hand. And since then, the laying of hands upon 
candidates for the priesthood has seen the passing down of 
this great responsibility. If we can somewhat, try to 
comprehend this mystery, we can then appreciate what it is 
that the clergy do and who they bring to us.

Not only does Jesus call his Disciples by name, but he is very 
clear in giving them instructions on what their mission will be. 
With explicit clarity he tells them what they need to do and 
who they are to see. We could really learn a thing or two from 
Jesus about our own communication skills. Are we clear in 
what we want to begin with, and then in stipulating this to 
others?  Jesusʼ purpose was very clear! His mission was to 
bring about the Kingdom of God. This is what he calls us to do 
also, and thus his mission becomes our mission.

The world offers celebrities to idolise, but the Church offers 
saints to follow. The world offers noise, but the Church offers 
peace. The world offers false, unrealistic dreams, but the 
Church offers the Truth. The world offers and celebrates the 
vices, the Church offers a life of virtue and holiness. The world 
offers earthly pleasures, but the Church offers eternity in 
Heaven. What the Church offers is reality and what the world 
offers is nothing but false hopes and dreams. At what cost do 
we sell our souls to ephemeral matters? Is the earthly human 
lifespan worthy of the eternity that is to follow? This is not to 
say that the temporal goods of the world are not needed or 
not useful, no indeed we need them but how much attention 
we give them and the level of importance we place upon them 
need to be examined.

I would like to take this opportunity to wish all teachers and 
students a safe, enjoyable and well-deserved holiday. Make 
sure that you take this time to relax and re-energise, not only 

physically but also spiritually. Remember that just because 
you are on holidays, it does not mean you are on holidays 
from Mass.

Last but not least, a special thank you to our Heaven on Earth 
committee and volunteers. The work that you do in silence is 
seen by our Heavenly Father and I am sure is also appreciated 
by those that you are serving. In the cold of winter, you bring 
physical warmth to the homeless and needy and also an 
emotional warmth in the love and care that you show towards 
them. These are the 2022 Disciples of the Lord Jesus in the 
Upper Room of our Lady of Lebanon Co-Cathedral parish.

We are now in the preparations phase for our pastoral 
activities, both spiritual and social, to celebrate the feast of 
our parish, the Feast of the Assumption of Our Lady into 
Heaven in body and soul. The festive season begins on 5 
August and continues until 15 August. Let us all take the 
initiative and be determined to celebrate the feast of our 
parish together as one family.

Father Tony Sarkis 

12 Disciples past, present and future



Whatʼs happening in your parish? Well, it only takes a few small 
steps into our doors (& social media pages) to find out!

On Wednesday
evening 

the youth celebrated Mass 
together and afterwards held a 

hangout. It was a fun night 
spent together. Keep your eye 

out for our next one! 

On Friday
night 

we met with Jesus in the 
Blessed Sacrament with 24 
hour Adoration for the first

Friday of July. Every first Friday 
of every month our parish holds 

24 hour Adoration.
There are many

opportunities to spend some 
time with Jesus with our first 

Friday of the month and weekly 
Adoration on Thursdays at 

8pm. Please join us next time!

Last Saturday 

the teens had their weekly 
discussions. The year 8 
students discussed “be 
prepared for the second 

coming” whilst the year 9 
students discussed “gossiping 

& lying”. The year 9 leaders also 
hosted a Q&A at the end of the 

lesson which allowed the 
students to ask many questions 

they liked answered.

On Saturday 

Fersen held a movie and pizza 
night. It was nice to see so 
many of the children come 
together to spend the night 

watching a movie and enjoying 
pizza and drinks.

On Tuesday
& Thursday evening 

the youth held blood donations 
in Rosehill. Every donation 

helps save 3 lives!! If your able 
to donate, please consider 

donating blood and giving the 
gift of life! 

WHAT HAPPENED
IN YOUR PARISH

Keep up to date with all spiritual and social initiatives of your parish by 
checking our social media platforms, keeping your ears peeled to the latest 
parish announcements and being subscribed to our newsletter.

PARISH NOTICE BOARD

Sunday 3 July:
5th Sunday of Pentecost
8:00am Sodality Mass
11:00am One Year Mass for the late Katia Moubarak from 
Tannourine wife of Michel Rehani from Haret Hreik
5:00pm One Year Mass for the late Jacqueline Nafaa widow of 
the late John Gabriel from Beit Chabab

Thursday 7 July:
6:00pm 40 Day Mass for the late Georgette Sarkis Obeid widow 
of the late Mikhael Gerges Lahoud from Toula

Friday 8 July:
6:00pm 40 Day Mass for the late Julia Youssef Fachkha widow 
of the late Mtanios Bechara Zeaiter from Bane

Saturday 9 July: 
6:00pm One Year Mass for the late Youssef Mehmeh Salim 
Moses from Kfarsghab 

Sunday 10 July:
6th Sunday of Pentecost – The Three Massabki Martyrs
9:30am One Year Mass for the late Roumanos Rachid Khattar 
from Wadi Qanoubine
5:00pm 40 Day Mass for the late Sarkis Semaan Nassif Elbayeh 
from Kfardlakos

PARISH WEEKLY COLLECTION & LOANS REPAYMENTS

WEEKLY COLLECTIONS For week ending: 26/5/2022
Plates: $9,291.20  | Donations: $2,760 | Candles: $1,159.20
PARISH LOANS       MONTHLY LOAN REPAYMENTS 
CYPC: $3,740,247.98        CYPC: $31,673 POST-COVID INTEREST + PRINCIPAL

UNITS: $1,218,907.97        UNITS: $10,054 POST-COVID INTEREST + PRINCIPAL

KIDS CORNER



PARISH CAMERA



������ ������ ����

الأحد ٣ تموز
الأحد الخامس من زمن العنصرة

٨:٠٠ قداس على نية أبناء الأخويّة أحياء ومرضى وأموات
 ١١:٠٠ السنة للمرحومة كاتيا مبارك من تنورين زوجة ميشال الريحاني

من حارة حريك
ل من بيت  ٥:٠٠ السنة للمرحومة جاكلين نفاع أرملة المرحوم جان غبريَّ

        شباب
  

االخميس ٧ تموز
 ٦:٠٠ أربعون المرحومة جورجيت سركيس عبيد أرملة المرحوم مخايل

 جرجس لحود من تولا

الجمعة ٨ تموز
 ٦:٠٠ أربعون المرحومة جوليا يوسف فشخة أرملة المرحوم مطانيوس

بشارة زعيتر من بان

السبت ٩ تموز
٦:٠٠ السنة للمرحوم يوسف ميمه سليم                من كفرصغاب

الأحد ١٠ تموز
الأحد السادس من زمن العنصرة – شهداء المسابكي الثلاثة

٩:٣٠ السنة للمرحوم رومانوس رشيد خطار من وادي قنوبين
من البايع  ناصيف  سمعان  سركيس  المرحوم  أربعون   ٥:٠٠ 

كفردلاقوس

Moses

 ولدت القديسة ماريا غورتي في إيطاليا عام ١٨٩٠،
من أسرة فقيرة وعاشت بالقرب من روما.

 عاشت حياة بسيطة وهي تساعد أمها في الواجبات المنزلية. توفى والدها
 عندما كانت في عمر العاشرة، فأوكلت إليها والدتها العناية بإخوتها الصغار.
عمر وفي  الصلاة.  على  مواظبتها  خلال  من  وتقوى  إيمان  روح   أظهرت 

 الحادية عشر احتفلت بمناولتها الأولى
وعزمت على أن تفضل الموت على الوقوع في الخطيئة.

 وفي عام ١٩٠٢ أغرم بها شاب من أبناء الجيران فحاول أن يغتصبها، إلا أنها
 رفضت بشدة. رجته أن يتوقف لأنه بذلك سيرتكب خطيئة مميتة تؤدي به
 إلى الجحيم، ترجته كي ينقذ نفسه. هذا ما يفعله المقربون من الله: فلأنهم
الفضيلة لا  البشرية  يحبون  إنهم  أمامهم.  من  إنقاذ  يريدون  الله   يحبون 
أم الروحية كانت  الذي يعرض حياته  الإنسان  نحو  تركيزهم   المجردة. فيتجه 
شهيدة ماريا  فماتت  حاد.  بخنجر  طعنًا  عليها  فانهال  للخطر.   الجسدية 
 العفاف بعد عملية جراحية أجريت لإنقاذها. قبل موتها عبرت عن غفرانها
في ماريا  رأى  أن  بعد  واهتدى  تاب  وهناك  السجن  فأدخل  هو  أما   لقاتلها. 
.الحلم تعده بالفردوس. بعد خروجه من السجن طلب الغفران من والدتها
أمها وقاتلها ١٩٥٠ بحضور  الثاني عشر قداستها في عام  بيوس  البابا   أعلن 

 نفسه.

القلب تحرران  اللتين  والغفران  للرحمة  مثال  هي  غورتي  ماريا  القديسة   إنّ 
 وتجعلانه مفتحًا على حضور المسيح، لذا هي بحق رسولة الرحمة في عالم
 باتت فيه الرحمة منسية حيث نعيش في عصر بعضنا بعضًا عابدين الذات

ليس أكثر. فلتكن صلاتها معنا.
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المجدلة وصلاة الغفران
كل وتبدّلها  القداس  في  الخدمة  عن  الماضي  العدد  في  تحدثنا  ان   بعد 
 اسبوع تقريبا، سنحاول، ابتداء من هذا العدد، ان نستعرض مراحل القداس
ورتبة الكلمة  رتبة  الاساسيَين:  قسميه  من  كل  في  الثابتة،   ومحطاته 
والانوار الشموع  وإضاءة  واللبس  القرابين  اعداد  فبعد   الافخارستيا. 
 والدخول الى المذبح، وقد تحدّثنا عنهم سابقا، نبدأ القداس بتمجيد الله: من
صلاة في  وتسبيحه  القدس)،  والروح  والابن  للآب  (المجد  المجدلة   خلال 
 البدء، وترديد تسبحة الملائكة (المجد لله في العلى...)؛ ثم نطلب الغفران في
لاهوتي تأمل  ضوء  على  خلاصي  لحدث  ذكر  وهو  والسِدرو-   الفروميون 
وصلاة الترتيلة  او  واللحن   - الشعب  ولحاجات  للحدث  ملائمة   وطلبات 
صلاة ويرافق  خدمة.  كل  في  الخلاصي  الحدث  عيش  خلال  من   العطر، 

الغفران وضع بخور وتبخير.

نفهم ونعرف ونؤمن و�شارك
����� ������ ��

 ،شكرًا لك ايها الآب، لأنّك تُعِدّنا من تلاميذ ابنك، فتحفظ أسماءَنا فردًا فردًا
وتكتبها في سفر الحياة.

شكرًا لك أيّها الابن، على جسدك القدوس، به تعطينا سلطانًا على الشرّ.
 شكرًا لك أيها الروح القدس، لأنك تهدينا في سعيِنا إلى البرّ، فنشارك في
لأنّك الثالوث،  أيّها  الشكر  لك  وقيامته.  موته  في  به  ونتمثّل  المسيح   آلام 

 �غايتنا وإليها تقود خُطانا، لك الشكر من الآن وإلى الأبد،­�
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IN OUR PRAYERS

Lord, may all the faithful departed whom we entrust to Your care, be held securely in Your Loving embrace for all eternity especially 
those we Pray for: (A) All the departed souls, All the lost souls, All the faithful departed, All the souls in Purgatory, All souls who have no one 
to pray for them, Raymond Wadad Joued Anjoul (B) Youssef Boutros, Milia Bou Raidan (C) (D) Gabrielle Danielle (E) Tanos Elias Elkazzi and all 
his faithful departed, Matthew Essey, Hanane Wahibe Mounir El-Bazouni (F) (G) Helen George, Majid George (H) Maurice & Martha Jamil 
Haddad, Paul & Madeline Haddad & son Joseph & daughter Colleen George, Sara Chifika George Hawi, Wadiaa Youssef Hady, Diby & Diab Hawi 
(I) (J) Youssef & Ghanajeh Joseph (K) Genevieve Khoury & all departed of Elzahoul & Khoury Families, Sarkis Chucri Khoudair (L) (M) Youssef 
Maroon & his wife Ghsoun, Anthony Mamah Salim Moses, Yvonne Kathleen Salim Moses and all the departed of the Moses Family, Therese 
Melhem, Betty Merhi, Bachara Botrous Moussa, Robert Bachara Moussa, Boutros & Mountaha Moussa (N) (O) (P) (Q) (R) Jamil & Labibe 
Roumanus, Peter Chehade Roumanos, Esber Rizk & Tansa (S) Boutros & Therese Sassine and their son Kenny Sassine, Youssef Mikhael 
Shaheen, Nabih Saad & his sons Kevin & Emille, Salim & Saad Families (T) Kemil & his wife Ghorra Tanna & their son Jamil Tanna  (U) (V) (W) (X) 
(Y) (Z) 

للمعلّمين والمعلمات وللطلاب جميعاً الفرصة لأتمنى  أغتنم هذه  أن   أود 
الوقت هذا  خذوا  يستحقونها.  عطلة  وهي  والفرح،  بالسلام  مليئة   إجازة 
تذكروا أيضاً.  روحياً  بل  فقط  جسدياً  ليس  طاقاتكم،  شحن  وإعادة   للراحة 

أنكم إذا كنتم في إجازة، فهذا لا يعني أنكم في إجازة أيضاً من القداس.

 أخيراً وليس آخراً، شكر خاص للجنة سماء على الأرض والمتطوعين. العمل
الذين أن  من  متأكد  وأنا  السماوي  أبونا  يراه  بصمت  به  تقومون   الذي 
إلى الجسدي  الدفء  تحملون  الشتاء،  صقيع  في  يثمّنوه.   تخدمونهم 
اللتين والعناية  بالمحبة  العاطفي  والدفء  والمحتاجين   المشردين 
 تُظهرونهما لهم. هؤلاء هم رسل ٢٠٢٢، تلاميذ الرب يسوع في علّية رعية

كاتدرائية سيدة لبنان.

 دخلنا فترة التحضير لنشاطاتنا الرعوية، الروحية منها والاجتماعية، للاحتفال
يبدأ والجسد.  بالنفس  السماء  إلى  العذراء  السيدة  انتقال  عيد  رعيتنا،   بعيد 
والهمّة المبادرة  فلنأخذ  منه.   ١٥ لغاية  ويستمر  آب   ٥ في  الاحتفالات   زمن 

لنحتفل معاً بعيد رعيتنا كعائلة واحدة.

الخوري طوني سرك�س

إخوتي وأخواتي الأحبّاء،

 وصلنا إلى الأسبوع الخامس من زمن العنصرة في كنيستنا المارونية. إنجيل
عمل لإكمال   ١٢ الـ  للتلاميذ  المعطى  السلطان  عن  يتحدث  الأحد   هذا 
الحين، ذلك  منذ  السموات.  ملكوت  باقتراب  التبشير  العالم:  في   المسيح 
المرشحين على  اليد  بوضع  توارثها  يجري  الكبرى  المسؤولية   وهذه 
 للكهنوت. إذا تمكّنا من محاولة فهم هذا السر بطريقة ما، يمكننا أن نثمّن

ما الذي يفعله الكاهن ومن هو ذاك الذي يحمله إلينا.

أيضاً جداً  واضحٌ  إنه  بل  فحسب،  بأسمائهم  تلاميذه  يسوع  يدعو   لا 
وبكل لهم،  يقول  رسالتهم.  ماهية  عن  إياها  أعطاهم  التي   بالتعليمات 
أن الواقع  في  يمكننا  يروا.  أن  عليهم  ومن  عمله  عليهم  الذي  ما   صراحة، 
التواصل. هل نحن الخاصة في  أكثر من يسوع عن مهاراتنا  أو   نتعلّم شيئاً 
كان يسوع  هدف  للآخرين؟  ثَمَّ  من  وبتوفيره  نبدأ  أن  نريد  بماذا   واضحون 
نحن لنعمله  يدعونا  ما  هذا  الله.  ملكوت  لتحقيق  كانت  رسالته  جداً!   واضحاً 

أيضاً. هكذا تصبح رسالته رسالتنا.
 

 فالعالم يقدّم المشاهير لنؤلّهم، فيما تقدّم الكنيسة قديسين لنسير على
العالم يقدّم  السلام.  فتقدّم  الكنيسة  أما  الضجيح،  العالم  يقدّم   خطاهم. 
 أحلاماً كاذبة غير واقعية، لكن الكنيسة تقدّم الحقيقة. يقدّم العالم الرذائل
ملذات العالم  يقدّم  والقداسة.  الفضيلة  حياة  تقدّم  الكنيسة  بها،   ويحتفي 
 أرضية، الكنيسة تقدّم حياة أبدية في السماء. ما تقدّمه الكنيسة هو الواقع،
نبيع ثمن  بأي  كاذبة.  وأحلام  خائبة  آمال  سوى  ليس  العالم  يقدّمه   وما 
 نفوسنا للأمور الزائلة؟ هل فترة حياة الإنسان على الأرض تستحق الأبدية
ليست أنها  أو  الزمني  العالم  لخيرات  حاجة  لا  أن  يعني  لا  هذا  تتبعها؟   التي 

 مفيدة، لا بل العكس، نحن بحاجة إليها، لكن مدى الاهتمام الذي نوليه لها
والأهمية التي نعطيها إياها يجب أن يعاد النظر بهما.

���� الخادم

ء

الأ�د الخامس
من عید العنصرة
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١٢ تلمیذاً أمس الیوم و�داً


